
 

 

 

PUNKTER FRA IOGT TIL HØRINGEN VEDR ALKOHOLPOLITISK HANDLINGSPLAN. 

 

1. Vi registrerer uttalelse fra medlemmer i Hovedutvalget for miljø – kultur og næring, om at 
det skal bli tillatt med alkoholservering på biblioteket – frisører – helsestudioer. Vi har 
følgende kommentar til dette: 

• Å begrense bruken av alkohol handler først og fremst om folkehelse og livskvalitet. 
• Alkohol skaper betydelige folkehelseproblemer.  
• Når det foreliggende forslaget til Alkoholpolitisk handlingsplan markerer et ønske 

om å redusere forbruket med 10% innen 2025, vil en økning av salgs og 
skjenkesteder ikke gi et bidrag i denne retning. 

• Konsekvensene for familier, barn og ungdom, kan bli svært negative. 
• Forbruket av alkohol er i dag ca. 7 liter/person i Norge. Dette er en økning på ca. 

40% fra 1990 tallet. Forskning viser at et økt forbruk gir økte problemer. 
• Alkohol har i dag betydelige negative konsekvenser for familier – barn og ungdom – 

for sykdom og helseproblemer – og for betydelige økonomiske kostnader for det 
norske samfunn. Herunder mellom 15 – 20% av kapasiteten for leger og norske 
sykehus. 

• Forskning viser at alkohol koster det norske samfunn ca. 100 milliarder i året.  

 

2. Nå hvor kommunen har fått med FHI og WHO mål om 10% reduksjon av alkoholforbruket, 
må tallene for liter. solgt komme på plass, slik at forbruket kan måles. 
Det betyr at tall hvert år legges fram for offentligheten (politikere) slik at de ser om tiltak 
virker.   
- Spørsmålet blir også om hvilket utgangspunkt som velges for å se utviklingen? 
- Vil 2023 være de aktuelle startnivået forbruket?: Konf. tall for 2021 -2022 - ??2023, hvor 

liter skjenket (fra pub og restauranter) gikk ned fra 2020 til 2021, men betydelig opp for 
2022. (Bemerket som mulig årsak i pandemien) 

- Fra dagligvarebutikker/netthandel gikk også tallet i liter ned fra 2020 til 2021 og 
fortsatte ned for 2022. 2023 er så langt ikke med i statistikken. 

- Samtidig bør også statistikken for tillatelser for «Enkelanledninger og ambulerende 
skjenkebevilling» bli en del av tiltakene for å redusere forbruket. Den viser i dag en 
betydelig økning i tillatelser; Fra 16 i 2021 til 48 i 2022. (2023 er så langt ikke med i 
oversikten) 

3. Handlingsplanens punkt om alkoholfrie soner må følges opp. Erfaringen viser jo at et 
flertall i kommunestyret, ikke følger Handlingsplanen. Det bør bety at Handlingsplanen 
skal gjennomføres, ikke tilfeldige søknader hvor konseptet bryter med planens vedtak. 
Spesielt handler dette om soner hvor barn og ungdom under 18 år deltar. 

4. Kommunens kontroll. (3 x antall salgs og skjenkesteder) Det bør utarbeides en oversikt 
som viser antall kontroller og resultater av disse. Bl.a. hvordan skjenkesteder 
gjennomfører sin egen intern-kontroll, og hvordan deres vakthold fungerer. 



 

5. Hvordan kontrolleres tillatelsen til nettsalg og hjemkjøring av alkohol? Blir dette fulgt opp i 
dag? Er det behov for en oversikt fra dagligvarehandelen om hvordan dette følges opp? 

 

6. Vi foreslår at det i kommunen opprettes et Ruspolitisk Råd.  Et råd som ledes av 
kommunens ansvarlige for de Alkoholpolitiske Handlingsplaner, i tillegg med medlemmer 
fra: 
 

• Politiet 
• Salgs og skjenkenæringen 
• Frivillige organisasjoner som jobber med rusforebygging, som IOGT – Av og Til – 

Frelsesarmeen –  
• En Ungdomsforening 
• Medlem fra kommunens utvalg «Helse og Mestring» 
• En Lege 

Rådets oppdrag kan bli av rådgivende karakter. Herunder bør den også være et sted hvor 
mennesker som har behov for å ha noen å snakke med for å få hjelp i gitte situasjoner, som 
handler om rusproblemer, skapt av alkohol – narkotika – og medikamenter.  

 

Vi håper våre punkter vil bli vurdert når den endelige Alkoholpolitiske Handlingsplan blir 
vedtatt. 

 

For IOGT Larvik 

Johan Emil Ringdal (leder) 

Roar Olsen     /Sekretær) 

 


